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Protokół nr XXXVI/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 28 września 2017 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla,  Zastępcę 

Burmistrza, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu, radcę prawnego, mieszkańców 

gminy oraz przedstawicieli mediów. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał – nieobecna radna Arleta Adamczak - Puk. Lista 

obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XXXVI sesji Rady Miejskiej Śmigla 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2017-2025. 

3) w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli 

problemowej dotyczącej skargi na bezczynność Burmistrza Śmigla. 

4) w sprawie likwidacji gminnej jednostki organizacyjnej „Zarządu Szkół i 

Placówek Oświatowych w Śmiglu”, 

5) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Bronikowie w 

Szkołę Podstawową im. por. Stefana Rysmanna w Bronikowie, 

6) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Polskich 

Noblistów w Czaczu i włączenia Gimnazjum im. Polskich Noblistów w 

Czaczu, 

7) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Powstańców Wielkopolskich w Starym Bojanowie i włączenia Gimnazjum 

im. Powstańców Wielkopolskich w Starym Bojanowie, 

8) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Konstytucji 3 Maja w Śmiglu i włączenia w jej strukturę Gimnazjum im. 

Konstytucji 3 Maja w Śmiglu. 

9) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Starej Przysiece 

Drugiej       w Szkołę Podstawową im. Akradego Fidlera w Starej Przysiece 

Drugiej, 
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10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na zapytania 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady przekazał także, że dnia dzisiejszego zostało skierowane do 

Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że kredyt 

długoterminowy przeznaczony jest na sfinansowanie deficytu Gminy Śmigiel. Zgodnie z 

Uchwałą budżetową Gminy Śmigiel na 2017 rok przychody z zaciągniętych pożyczek i 

kredytów wynoszą 5.800.000 zł. Wybór banku oraz szczegółowe warunki zaciągnięcia 

kredytu zostaną określone zgodnie z postanowieniami ustawy Prawo zamówień publicznych. 

Spłata kredytu nastąpi z dochodów własnych Gminy. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 9 ppkt. 10. 

W piśmie zawarty był jeszcze jeden projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, nie stanowiących własnością 

gminy. 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że w budżecie Gminy 

Śmigiel na rok 2017 w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” zaplanowane 

zostały między innymi środki w kwocie 20.000,00 zł na dotacje celowe na finansowanie lub 

dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych. W związku z 

tym, że wpłynął wniosek od proboszcza parafii p.w. NMP Wniebowziętej w Śmiglu został on 

przekazany do sprawdzenia przez stosowną komisję. Zgodnie z uchwalonymi zasadami 

wniosek został sprawdzony i zaopiniowany przez Komisję Finansowo - Gospodarczą i 

uzyskał opinię pozytywną z propozycją dofinansowania w kwocie wymienionej w niniejszej 

uchwale.  Zakres prac określony we wniosku dotyczy dofinansowania prac w zakresie 

demontażu i montażu instalacji elektrycznej w kościele w Śmiglu.   

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 9 ppkt. 11 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymało się” – 0. 

 Zmieniony porządek sesji został przyjęty. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z  XXXV sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół także wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do 

wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

Przewodniczący przekazał, że do Biura Rady wpłynęły pisma do zaopiniowania przez 

stosowne komisje – tak też zostały skierowane. Z pismami można zapoznać się w Biurze 

Rady. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Radny Alfred Splisteser poprosił o przybliżenie punktu 20 dotyczącego spotkania w 

sprawie przyłączenia gazu do Szkoły Podstawowej w Śmiglu. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że spotkanie to odbyło się by przyspieszyć podłączenie 

sieci gazowej do szkoły bo jak to bywa z przyłączem do siec zawsze są problemy. 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad. 7. 

 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

 

Ad.8. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 
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Ad. 9 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Przedstawił projekt 

uchwały i wyjaśnił,  że zmiany dotyczą : 

1. Dochody – dokonuje się następujących zmian: 

a) rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększenie o kwotę 

5.000 zł z tytułu dochodów ze sprzedaży biletów na ŚKW 

b) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie o kwotę 

10.150 zł – po analizie realności wykonania koniecznym jest dokonanie zmian 

c) rozdział 75011 Urzędy Wojewódzkie – zwiększenie o kwotę 1.393 zł z tytułu 

otrzymania dotacji z Urzędu Wojewódzkiego  

d) rozdział 75095 Pozostała działalność w dziale Administracja Publiczna – 

zwiększenie o kwotę 5.150 zł z tytułu zwiększonych dochodów 

e) rozdział 80104 Przedszkola – zwiększenie o kwotę 942 zł na wniosek kierownika 

jednostki oświatowej 

f) rozdziały 85417 Szkolne Schroniska Młodzieżowe – zwiększenie o kwotę 40.000 

zł na wniosek kierownika Schroniska 

 

2. Wydatki – dokonuje się następujących zmian: 

a) rozdziały 60016, 90004, 92109, 92605 – przeniesienia pomiędzy paragrafami na 

wniosek sołectw 

b) 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zmniejszenie o kwotę  4.000 zł 

(urealnienie zaplanowanych wydatków w zakresie odszkodowań wypłacanych dla 

osób fizycznych) 

c) rozdział 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego oraz 71012 Zadania  

w zakresie geodezji i kartografii – dokonanie urealnienia wydatków oraz 

zwiększenie środków w związku z opracowaniem studium zagospodarowania 

przestrzennego w obrębie wsi Nietążkowo oraz wykonaniem analiz dotyczących 

zasadności przystąpienia do sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego  

d) dział 750 Administracja publiczna – zwiększenie po stronie wydatków dotacji 

otrzymanej z Urzędu Wojewódzkiego 

e) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – przeniesienia 

pomiędzy paragrafami na wniosek Komendy Straży Pożarnej (zmiana pomiędzy 

wydatkami bieżącymi i majątkowymi) 

f) rozdział 75818 Rezerwy - zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 26.078 zł  

g) rozdział 80101 Szkoły podstawowe, 80103 Oddziały przedszkolne, 80104 

Przedszkola, 80110 Gimnazja, 80148 Stołówki szkolne, 80195 Pozostała 

działalność, 85401 Świetlice – dokonuje się przeniesień wydatków na wniosek 

kierowników jednostek oświatowych 

h)  rozdział 85417 Szkolne schroniska młodzieżowe – z uwagi na zadeklarowane 

zwiększone dochody przez Schronisko - dokonuje się zwiększenia wydatków  

i) rozdział 90095 Pozostała działalność w dziale Gospodarka komunalna – 

wprowadza się dotację dla jednostki nie zaliczanej do sektora finansów publicznych 

w kwocie 15.000 zł 
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j) dział 921 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – dokonuje się zmian 

dotyczących: 

a) zmian w funduszu sołeckim 

b) zmian w wynagrodzeniach bezosobowych i pochodnych 

c) zmian w wysokości dotacji dla Centrum Kultury (zmniejszenie dotacji oraz 

przeniesienie pomiędzy Centrum a Biblioteką) 

d) przeniesienie wydatków Osiedla Nr 4 z działu Kultura do dział Kultura fizyczna  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Alfred Splisteser przekazał, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/272/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Śmigiel                                    

na lata 2017 – 2025. 

 

Skarbnik Śmigla wyjaśnił, że zgodnie ze zmianami w budżecie w 2017 roku, 

dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2017-2025. Zgodnie ze zmianami w budżecie w 2017 roku, dokonano następujących zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2017-2025: 

 

Zwiększenie dochodów w 2017 r. 1 369 158,84 zł 

w tym:  

Zwiększenie dochodów bieżących 1 364 008,84 zł 

Zwiększenie dochodów majątkowych 5 150,00 zł 

Zwiększenie wydatków w 2017 r. 1 369 158,84 zł 

w tym:  

Zwiększenie wydatków bieżących 1 352 893,84 zł 

Zwiększenie wydatków majątkowych 16 265,00 zł 

Deficyt (plan) po zmianach -7 627 955,37 zł 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był także na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Alfred Splisteser przekazał, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/273/17 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy 

Śmigiel na lata 2017 – 2025. 

 

3) w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli problemowej 

dotyczącej skargi na bezczynność Burmistrza Śmigla. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt uchwały został przygotowany w związku 

ze złożoną skargą na bezczynność Burmistrza Śmigla w sprawie zalewania nieruchomości 

położonej przy ul. Dudycza w Śmiglu ściekami z kanalizacji. Sprawa omawiana była na 

komisji wspólnej i Rada wyraziła zdanie aby przekazać skargę do Komisji Rewizyjnej. 

W związku z koniecznością dokładnego przeanalizowania i kontroli działań 

Burmistrza Śmigla w przedmiotowej sprawie, zgodnie z art. 18a ust. 4 ustawy o samorządzie 

gminnym, komisja rewizyjna wykonuje inne zadania zlecone przez radę w zakresie kontroli. 

Zgodnie z § 80 Statutu Gminy Śmigiel, Komisja Rewizyjna wykonuje inne zadania kontrolne 

na zlecenie Rady w zakresie i w formach wskazanych w uchwałach Rady. 

 W postanowieniach uchwały wskazany jest termin przeprowadzenia kontroli – proponuje 

się termin do 9 października 2017 r. Natomiast pisemny protokół z przeprowadzonej kontroli 

Komisja Rewizyjna przedłoży Radzie wraz z wnioskami pokontrolnymi w terminie do 

23 października 2017 r. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/274/17 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli 

problemowej dotyczącej skargi na bezczynność Burmistrza Śmigla. 

 

4) w sprawie likwidacji gminnej jednostki organizacyjnej „Zarządu Szkół i 

Placówek Oświatowych w Śmiglu”. 

 

Projekt uchwały omówiła Pani Danuta Szczepaniak – Kierownik Wydziału 

Organizacyjnego i wyjaśniła, że do wyłącznej właściwości rady gminy należy tworzenie, 

likwidacja i reorganizacja przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek. W związku z reorganizacją systemu 

oświaty i włączeniem Gimnazjum im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu do Szkoły Podstawowej 

im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu bezcelowe jest utrzymywanie jednostki obsługującej 

wyłącznie dwie jednostki a mianowicie Szkołę Podstawową im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu 

oraz Szkolne Schronisko Młodzieżowe w Śmiglu. W obecnej formie organizacyjnej placówek 

oświatowych w gminie Śmigiel, Zarząd Szkół i Placówek Oświatowych, jako odrębna 
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jednostka budżetowa Gminy, nie jest w stanie sprawnie funkcjonować oraz realizować 

i zaspokajać potrzeby placówek oświatowych w sposób wyraźnie lepszy niż są one w stanie 

realizować je we własnym zakresie, jak również w bezpośredniej współpracy z Urzędem 

Miejskim Śmigla. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Szczepaniak zgłosiła oczywisty błąd pisarski, a mianowicie pominięcie § 7 i 

wówczas obecny  § 7 staje się § 8. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/275/17 w sprawie likwidacji gminnej jednostki organizacyjnej „Zarządu 

Szkół i Placówek Oświatowych w Śmiglu”. 

 

5) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Bronikowie w Szkołę 

Podstawową im. por. Stefana Rysmanna w Bronikowie. 

 

Projekt uchwały omówiła Pani Danuta Szczepaniak – Kierownik Wydziału 

Organizacyjnego i wyjaśniła, że godnie z zapisami ustawy  Przepisy wprowadzające ustawę – 

Prawo oświatowe z dniem 1 września 2017 r. zespół publicznych szkół, w skład którego 

wchodzi jedynie dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa i dotychczasowe 

gimnazjum, staje się ośmioletnią szkołą podstawową a przekształcenie stwierdza organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w drodze uchwały, w terminie do dnia 

30 listopada 2017 r. Uchwała ta stanowi akta założycielski ośmioletniej szkoły podstawowej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Szczepaniak przekazała, że po uzgodnieniach z radcą prawnym proponuje się 

zmianę zapisu §  8, a mianowicie że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie propozycję zmiany zapisu w §  8. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Zapisy w §  8 przyjęto. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/276/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w 

Bronikowie w Szkołę Podstawową im. por. Stefana Rysmanna w Bronikowie. 

 

6) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Polskich Noblistów 

w Czaczu i włączenia Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Czaczu, 

 

Projekt uchwały omówiła Pani Danuta Szczepaniak i przekazała, że ustawa z dnia 

14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe wprowadziła od dnia 1 września 2017 r. nowy ustrój 

szkolny wygaszający stopniowo funkcjonowanie gimnazjów i przekształcający szkoły 

podstawowe funkcjonujące obecnie w strukturze I-VI w ośmioletnie szkoły podstawowe 

Szkoły wchodzące w skład zespołów publicznych innych niż zespoły publicznych szkół, 

o których mowa w ustawie podlegają zmianom organizacyjnym zgodnie z przepisami ww. 

ustawy dotyczącymi danego typu szkoły, z tym, że w wyniku przekształcenia lub włączenia 

gimnazjum nie mogą powstać zespoły publicznych szkół, w skład których wchodzą szkoły 

tego samego typu. Natomiast uchwała Nr XXX/232/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 

30 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego w § 3 określiła, że Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Czaczu włącza 

się do Szkoły Podstawowej im. Polskich Noblistów w Czaczu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Szczepaniak przekazała, że tak jak w poprzedniej uchwale proponuje się zmianę 

zapisu §  8, a mianowicie że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/277/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Polskich Noblistów w Czaczu i włączenia Gimnazjum im. Polskich Noblistów w Czaczu. 

 

7) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Powstańców 

Wielkopolskich w Starym Bojanowie i włączenia Gimnazjum im. Powstańców 

Wielkopolskich w Starym Bojanowie, 

 

Projekt uchwały omówiła także Pani Danuta Szczepaniak i przekazała, podobnie jak w 

poprzednich uchwałach że przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe wskazują, że 

szkoły wchodzące w skład zespołów publicznych innych niż zespoły publicznych szkół, 

o których mowa w ustawie podlegają zmianom organizacyjnym zgodnie z przepisami ww. 

ustawy dotyczącymi danego typu szkoły, z tym, że w wyniku przekształcenia lub włączenia 

gimnazjum nie mogą powstać zespoły publicznych szkół, w skład których wchodzą szkoły 
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tego samego typu. Natomiast uchwała Nr XXX/232/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 

30 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego w § 4 określiła, że Gimnazjum im. Powstańców Wielkopolskich w Starym 

Bojanowie włącza się do Szkoły Podstawowej im. Powstańców Wielkopolskich w Starym 

Bojanowie. Ponadto art. 129 ust. 16 wskazuje, że za dzień zakończenia działalności 

dotychczasowego gimnazjum uznaje się dzień 31 sierpnia roku, w którym następuje 

włączenie dotychczasowego gimnazjum do ośmioletniej szkoły podstawowej. W związku 

z powyższym z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa 

staje się ośmioletnią szkoła podstawową a stwierdzenie tego przekształcenia dokonuje organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w drodze uchwały, w terminie do dnia 

30 listopada 2017 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/278/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Powstańców Wielkopolskich w Starym Bojanowie i włączenia Gimnazjum im. Powstańców 

Wielkopolskich w Starym Bojanowie. 

 

8) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja 

w Śmiglu i włączenia w jej strukturę Gimnazjum im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu. 

 

Projekt uchwały omówiła także Pani Danuta Szczepaniak i przekazała, podobnie jak w 

poprzednich uchwałach że ustawa Prawo oświatowe wprowadziła od dnia 1 września 2017 r. 

nowy ustrój szkolny wygaszający stopniowo funkcjonowanie gimnazjów i przekształcający 

szkoły podstawowe funkcjonujące obecnie w strukturze I-VI w ośmioletnie szkoły 

podstawowe. Przepis wskazuje, że dotychczasowe gimnazjum można włączyć do ośmioletniej 

szkoły podstawowej, natomiast uchwała Nr XXX/232/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 

30 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego w § 2 określiła, że Gimnazjum im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu włącza się 

do Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja w Śmiglu. Ponadto wskazano, że za dzień 

zakończenia działalności dotychczasowego gimnazjum uznaje się dzień 31 sierpnia roku, 

w którym następuje włączenie dotychczasowego gimnazjum do ośmioletniej szkoły 

podstawowej. W związku z powyższym dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa 

staje się ośmioletnią szkołą podstawową a stwierdzenie tego przekształcenia dokonuje organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w drodze uchwały, w terminie do dnia 

30 listopada 2017 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/279/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Konstytucji 3 Maja w Śmiglu i włączenia w jej strukturę Gimnazjum im. Konstytucji 3 Maja 

w Śmiglu. 

 

9) w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Starej Przysiece Drugiej       

w Szkołę Podstawową im. Akradego Fidlera w Starej Przysiece Drugiej, 

 

Projekt uchwały omówiła także Pani Danuta Szczepaniak i przekazała, podobnie jak w 

poprzednich uchwałach, że ustawa wprowadziła od dnia 1 września 2017 r. nowy ustrój 

szkolny wygaszający stopniowo funkcjonowanie gimnazjów i przekształcający szkoły 

podstawowe funkcjonujące obecnie w strukturze I-VI w ośmioletnie szkoły podstawowe. 

Zgodnie z art. 191 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Z dniem 1 września 2017 r. zespół 

publicznych szkół, w skład którego wchodzi jedynie dotychczasowa sześcioletnia szkoła 

podstawowa i dotychczasowe gimnazjum, staje się ośmioletnią szkołą podstawową 

a przekształcenie stwierdza organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w drodze 

uchwały, w terminie do dnia 30 listopada 2017 r.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/280/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Starej 

Przysiece Drugiej w Szkołę Podstawową im. Akradego Fidlera w Starej Przysiece Drugiej. 

 

10) w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, nie stanowiących własnością gminy. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt tej uchwały był omawiany podczas 

wprowadzania i zapytał radnych czy maja pytania? 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 
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- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/281/17 w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, nie stanowiących własnością gminy. 

 

11) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt tej uchwały był także omawiany podczas 

wprowadzania i zapytał radnych czy maja pytania? 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVI/282/17 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania długoterminowego. 

 

Ad.10. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych – nie było  

 

Ad. 11. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 12. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest                                        

na 19 października. Komisja wspólna z radnymi z Wielichowa odbędzie się 6 października. 

Burmistrz Śmigla przekazała wszystkim, że termin zakończenia inwestycji 

termomodernizacji CK i Szkoły został przesunięty do 21 października. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska w związku z podjęta uchwałą 

dotyczącą przeprowadzenia kontroli w sprawie skargi przekazała, że najbliższe posiedzenie w 

tej sprawie obędzie się 2 października. 

Następnie głos zabrał radny Rady Powiatu Kościańskiego – Jan Pietrzak. Wyjaśnił, że 

jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej zorganizował objazd dróg powiatowych. 

Na terenie Gminy Śmigiel remontowane były drogi Śmigiel – Poladowo, Nowa Wieś 

– Karśnice, Bruszczewo – Śmigiel. Na każdej z tych dróg widać mankamenty wykonawstwa. 

Na drodze Bruszczewo – Śmigiel jak zgłaszał Przewodniczący Rady Kratki ściekowe i 

gałęzie sprawiają duże zagrożenie. Dlatego też jako radny powiatu wniósł o zmianę i naprawę 

tego odcinka. Natomiast na odcinku Poladowo – Śmigiel zagrożenie występuje na ścieżce 

rowerowej, która się zapada ze względu na położoną pod ścieżką sieć kanalizacyjną. 
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Podobnie jest na drodze Nowa Wieś – Karśnice. Na początku tej drogi jest zagięcie w drodze 

i dziura . Jest to odcinek 10-15 m, podobnie wykonanie na tej drodze przejazdów kolejki jest 

fatalne. Przekazał, że w sprawie tej drogi złożył także stosowny wniosek. Dodał także, że 

mieszkańcy Bielaw zwrócili uwagę na potrzebę znaku STOP na wyjeździe – radny sam był to 

sprawdzić i faktem jest, że jest tam niebezpiecznie dlatego stosowny wniosek został także 

złożony. 

Następną kwestią jaką poruszył radny powiatu było bezrobocie na terenie powiatu 

kościańskiego. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu odbyła kontrolę w Urzędzie Pracy i 

bezrobocie na terenie naszego powiatu wynosi 4%. Jest to niewielki procent jednak na terenie 

powiatu wolsztyńskiego wynosi 1%, a w powiecie grodziskim to 2%. 

Radny Pietrzak Jan nawiązał ponownie to tematu wysypiska śmieci położonego w 

Czaczu. Przekazał, ze to co mógł w tej sprawie to zrobił. Stosowne dokumenty zostały do 

urzędu przekazane i ma nadzieję, że radni posiadają wiedzę w tym temacie. Szczególnie więc 

trzeba być ostrożnym; następnie zadał pytanie Pani Burmistrz jakiej udzieli odpowiedzi na 

pismo złożone do Urzędu? 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji planowania i Rozwoju i wyjaśnił, że pismo w tej 

sprawie było omawiane na komisji i dotyczyło przejęcia przez gminę tego gruntu za 

zaległości podatkowe, które nie są duże. stanowisko komisji było by nie przejmować tego 

gdyż wartość działki nie jest adekwatna do zaległości. Innego pisma nie było. 

Radny Powiatu wyjaśnił, że wnioskodawcy chcą na tym terenie produkować Topiki i 

nie chcą tego się pozbywać. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że należy w tym temacie być bardzo ostrożnym, a 

właściciel tej działki znów się zmienił. Na chwilę obecna nic więcej nie może powiedzieć. 

Następnie Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bronikowie Piotr Filipowicz, korzystając 

z obecności radnego rady Powiatu zwrócił uwagę na drogę Machcin – Bronikowo. Na drodze 

tej jeździ wiele przeciążonych Tirów, poza tym przejście dla pieszych położone jest także w 

niebezpiecznym miejscu tuż przy szkole i prowadzi w pole. Brakuje ok. 20 m by dzieci mogły 

bezpiecznie przechodzić. Informacja ta była wielokrotnie przekazywana do Zarządu Dróg 

Powiatowych, jednak bezskutecznie. 

Radny Jan Pietrzak zobowiązał się do zajęcia się ta sprawą, gdyż jeżeli chodzi o 

bezpieczeństwo dzieci to jest to priorytet. Dodał, że jeżeli chodzi o sama drogę to trzeba 

jeszcze trochę poczekać gdyż zapewne zmaleje ten ruch gdy powstanie droga Wijewo – 

Nietążkowo. Następnie pogratulował samorządom, które dążyły do budowy tej drogi – to była 

trafna decyzja. 

Przewodniczący rady zgodził się z Dyrektorem szkoły w Bronikowie i zauważył, że 

podobna sytuacja jest na skrzyżowaniu dróg przy szkole w Starym Bojanowie.  

Burmistrz Śmigla przekazała, że mieszkańcy Bronikowa złożyli pismo o utwardzenie 

terenu przy kościele. Jest to teren Starostwa Powiatowego więc przekazano pismo, że Gmina 

może współdziałać w tym temacie i jako Gmina możemy przekazać kostkę, a Zarząd Dróg 

wykonałby to. Jednak od marca nie otrzymaliśmy na to odpowiedzi. 

Przewodniczący komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

sprawa ta była omawiana na posiedzeniu komisji; jest to ciąg drogi powiatowej a tak 

naprawdę chodzi o to by podnieść estetykę tego terenu. Propozycja Pani Burmistrz jest 

rozsądna. 

Korzystając z obecności Radnego Powiatu radny Alfred Splisteser po raz kolejny 

prosił o interwencję na wyjeździe w Wonieściu gdzie wybija woda. Zimą tworzy się tam 

lodowisko i problem jest od dłuższego czasu. 

Burmistrz Śmigla dodała, że czasami małe rzeczy dają większy efekt i są doceniane 

przez mieszkańców, a w tej sprawie otrzymaliśmy informację, ze zostało to dopisane do 

inwestycji. 



13 

 

 

Radny Jan Pietrzak przekazał, że przyjmuje wszystkie zgłoszone sprawy i zajmie się 

nimi. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

 

Ad. 13. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXXV  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 17:15. 

 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 

 

 

 

 

 
 

 


